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انعکاس اخبار ورزش ایران
7 منهای فوتبال

یزدانی و قاسمپور بالاتر از تیلور و کاکس

حمله به امریکا از بلگراد

 از بازی فینال و باخت سه بر صفر 
آغاز کنیم. ژاپن واقعاً شایسته 

قهرمانی بود؟
در بــازی دوشــنبه شــب کــه واضــح بــود 
آنهــا بهتــر از مــا بــازی کردنــد. بــا ایــن 
حــال بایــد تأکیــد کنــم کــه آنها فقــط در 
همیــن یــک مســابقه چنیــن نمایشــی 
داشتند و شرایط فنی شان در بازی های 
قبلــی بــه کلــی متفــاوت بــود. آنهــا همه 
بازی هــای گروهــی خــود را حتــی مقابــل 
تیم هایــی نظیــر تایلنــد بــا نتیجــه 3 بــر 
2 برنــده شــدند. بــا ایــن حــال در فینــال 
ژاپــن دیگــری را داشــتیم که اگــر همان 
یــک بــازی فینــال را مــاک ارزیابــی قرار 
دهیــم، از تیــم مــا بهتــر بــود و شایســته 

قهرمانــی بودنــد.
 تیم خودمان چطور؟ شاگردان 

شما خواسته های شما را برآورده 
کردند؟

به نظرم به جز شــروع بازی که از دســت 
دادن چنــد امتیــاز پیاپی شــوک بدی به 

تیــم وارد کــرد، در ادامــه بــازی عملکرد 
خوبــی داشــتیم. بــا این حــال ژاپنی ها با 
عملکــرد خیلــی خــوب در توپ گیــری و 
توپ هــای برگشــتی، بازیســازی بهتــری 
داشــتند اما من چیزی که از شــاگردانم 

انتظار داشــتم را انجــام دادند.
 یعنی حالا و پس از بازی هم 

نکته ای به نظرتان نمی رسد که 
شاید بهتر بود توانایی فنی اش را 

در تیم ایجاد می کردید؟
واقعــاً نــه. بــه جــز ناراحتــی مــردم و 
هــواداران والیبــال برای از دســت دادن 
نــی، هیــچ افســوس دیگــری  قهرما
نــدارم. معتقــدم هیــچ چیــز دیگــری را 
جــا نگذاشــتم و خیالــم از ایــن بابــت 

راحــت اســت.
 به عنوان مثال یکی از نکات فنی 
که برخی کارشناسان به آن اشاره 
کرده اند، ضعف تیم در دریافت 
سرویس های جهشی بود. قبول 

دارید که در دریافت این نوع 

سرویس ها ضعف داشتیم؟
 قطعــاً همین طــور اســت. تقریبــاً تمــام 
نفــرات تیم ما ســرویس پرشــی می زنند 
بــه جــز یکــی، دو بازیکــن کــه آنهــا هــم 
بــا خواســت خــود ما ســرویس جهشــی 
می زننــد. بــه همیــن خاطــر وقتــی فقــط 
سرویس پرشی می زنی، در کنار تقویت 
این فاکتور، در بخش دریافت هم فقط 
دریافــت ایــن ســرویس ها را آمــوزش 
می بینــی. مخصوصــاً در ایــن ســطح 
کــه بازیکنــان تجربــه مســابقه رســمی 
ندارنــد و جــای دیگــری والیبــال جــدی 

بــازی نکرده انــد.
 خب فکر نمی کنید بهتر بود تا 
دریافت سرویس های جهشی 
موجی را هم تمرین می کردید؟

ما اصاً تمرین این آیتم را نکرده بودیم 
و بــه خوبــی هم به آن واقــف بودیم. اگر 
نگاه ما تنها به رقابت های آســیایی بود، 
دقیقــاً بایــد همیــن کار را می کردیــم. بــا 
ایــن حــال افــق دیــد و هــدف اصلــی مــا 

رقابت هــای جهانــی اســت کــه همــه 
تیم هــای خــوب دنیــا ســرویس پرشــی 
می زننــد و مــا بایــد برای رویارویــی با آنها 
آماده باشــیم. کما اینکه حالا یک ســال 
تمــام فرصــت داریــم تا ایــن بازیکنان را 
بــرای دریافــت ســرویس های جهشــی 
هم آماده کنیم که حضور در مسابقاتی 
مثــل لیــگ دســت اول بهتریــن تمریــن 

ممکن اســت.
 لیگ ایران که شاید بهترین 

جای دنیا برای تمرین دریافت در 
سرویس های موجی باشد...

ز  ً همین طــور اســت. یکــی ا دقیقــا
برنامه هــای اصلــی مــا بــرای یــک ســال 
آینده، حضور در لیگ دسته اول است. 
ظاهــراً جایــی در لیــگ برتر وجــود ندارد 
و بایــد در لیگ دســته اول در قالب یک 
تیم بــازی کنیم. اتفاقی که خیلی کمک 
می کنــد تــا این تیم بتواند به رشــد قابل 
قبولــی تــا یک ســال آینــده و رقابت های 

قهرمانــی جهان برســد.

 در بخشی از صحبت های خود 
با سایت فدراسیون پیش از 

آغاز مسابقات، گفته بودید که 
بهترین ها را به خاطر قامت های 

کوتاه تر انتخاب نکردید. هنوز 
هم فکر می کنید تصمیم درستی 

گرفتید؟
قطعاً. خدا شاهد است همین حالا اگر 
آن بازیکنــان را انتخــاب کنــم، شــاید بــه 
مراتب از ژاپنی که در فینال برابر ما قرار 
گرفــت هــم بازی بهتــری انجام  بدهیم و 
شــاید هــم قهرمــان شــویم. با ایــن حال 
هــدف مــن انتخــاب بازیکنانــی بــود کــه 
بتوانند در آینده جای امثال اسفندیار و 
مجرد و کاظمی و... را بگیرند. بازیکنانی 
که تا ســال آینده اکثرشــان دو متر را رد 
می کننــد و میانگیــن تیــم را بــه بالای دو 
متــر خواهنــد رســاند. ایــن تیمی اســت 
نزدیــک بــه اســتانداردهای جهانی؛ هم 
در ســطح و شــیوه بــازی و هــم از لحــاظ 

شــرایط فیزیکی.

وکیلی: به جز ناراحتی مردم هیچ مشکلی نمی بینم!

آسیایی مقدمه برای قهرمانی جهان بود
فینــال رقابت هــای والیبــال نوجوانــان آن طــور کــه انتظــارش را داشــتیم پیــش نرفــت. تیــم خــوب محمــد وکیلی که به ســادگی راهی رقابت نهایی شــده بود، بازی را در ســه ســت پیاپی به ژاپن واگــذار کرد تا جــام قهرمانی را 
در خانــه از دســت بدهــد. اتفاقــی کــه ســرمربی تیــم ملــی آن را غیــر منتظــره می داند اما معتقد اســت باید عملکرد اصلی تیمش را یکســال بعــد و در رقابت های قهرمانی جهــان ارزیابی کرد. رویدادی که بــه احتمال فراوان 

شــهریور ســال آینده برگزار خواهد شــد و قرار اســت عیار اصلی نســل جدید والیبال ایران را نمایان کند.

رئیــس فیبــا آســیا و مدیر اجرایی این فدراســیون، روز گذشــته  بــا وزیر ورزش 
دیدار کردند. آل ثانی در این دیدار گفت: »بســکتبال ایران یکی از مهم ترین 
و بهتریــن تیم هــای غــرب آسیاســت و وظیفــه خــود می دانیــم کــه از ایــن تیم 
حمایــت کنیــم.« هاکوب خاجیریان نیــز گفت: »همواره ســعی کردیم روابط 
خوبی بین فیبا آسیا با ایران وجود داشته باشد و برای میزبانی این مسابقات 

نیز حمایت لازم را از کشــور ایران داشــتیم.«

مدیر تیم های ملی والیبال دلیل شکست تیم ملی نوجوانان ایران در 
قهرمانی آسیا را سرویس های ژاپن دانست: »هدف اول ما کسب سهمیه 
قهرمانی جهان بود که محقق شد. هدف دوم هم این بود که چون میزبانی 
را گرفته بودیم و این تیم مدت ها تمرین کرده بود، قهرمان شویم اما این 
اتفاق نیفتاد. به تیم کوچکی هم نباختیم. مقابل ژاپنی شکست خوردیم که 
در والیبال قدمت بیشتری از ما دارد. باید بپذیریم که شکست خوردیم. «

مصطفی کارخانه:رئیس بسکتبال آسیا

هدف اول ما سهمیه نوجوانان جهان بوددیدار رؤسای فیبا آسیا با سجادی

ملی پوش وزن ۷۵- کیلوگرم کاراته طبق تشخیص پزشکان دچار شکستگی دیواره 
داخلی کاسه چشم راست شده و باید تحت عمل جراحی قرار بگیرد. علی اصغر 
آسیابری نماینده وزن ۷۵- کیلوگرم تیم ملی کاراته مردان در دیدار با نماینده اردن 
در بازی های کشورهای اسلامی با ضربه پاشنه پای حریف از ناحیه چشم راست 
دچار مصدومیت جدی شد، اما این ملی پوش کشورمان با غیرت به مبارزات خود 
ادامه داد و با شکست این حریف راهی فینال بازی های کشورهای اسلامی شد.

آسیابری

آسیب جدی چشم قهرمان کاراته آسیا 

جام کنفدراسیون والیبال 
زنان آسیا

دومین شکست 
برابر ویتنام

تیــم ملی والیبال ایران در ســومین 
روز مســابقات جــام کنفدراســیون 
زنــان آســیا مقابــل تیــم ویتنــام 
مغلوب شــد و در رتبه ســوم جدول 
باقــی مانــد. تیم ایــران در این بازی 
بــا امتیازهای )2۵بر ۱۷(، )2۵ بر ۱۴( 
و )2۵ بــر ۱۱( مغلــوب حریــف شــد و 
دومیــن شکســت خــود را تجربــه 
کــرد. ترکیــب تیــم ملــی ایــران در 
دیــدار بــا ویتنــام را مهســا کدخــدا، 
الهــه پورصالــح، شــبنم علیخانــی، 
پــوران زارع، مائده برهانی، محدثه 
مشتاقی و تهمینه درگزنی تشکیل 
دادنــد. تیــم ایــران روز گذشــته در 
شــرایطی بــه مصــاف تیــم ویتنــام 
رفــت کــه حریفــش در دو بــازی 
گذشــته یــک بــرد و یــک باخــت را 
بــه دســت آورده بــود و جایگاه دوم 
جــدول رده بندی گــروه A را به خود 
اختصــاص داده بــود. شــاگردان 
الســاندرا کمپدلــی بعــد از بــرد کــره 
جنوبــی در ایــن دیــدار بــا انگیــزه 
بالاتــری مقابل رقیب ظاهر شــدند 
امــا تجربه ویتنامی ها در این دیدار 
باعــث شــد تــا در مواقــع حســاس 
بهتریــن تصمیم را برای امتیازآوری 
بگیرنــد. تیــم ملــی زنــان ایــران 
با وجــود ایــن شکســت همچنان با 
یک برد و ســه امتیاز در رتبه ســوم 

جــدول گــروه الــف قــرار دارد.

 6 شهریور؛ 
زمان قرعه کشی 

لیگ والیبال
مراســم قرعه کشــی سی وششمین 
دوره مســابقات والیبــال قهرمانــی 
باشــگاه های برتــر مــردان ایــران 
در ســاعت ۱۴ روز یکشــنبه ششــم 
شــهریورماه برگــزار می شــود تــا 
تیم هــای شــرکت کننــده حریفــان 
خــود را بشناســند. همچنیــن لیــگ 
برتــر بانــوان هــم روز یکشــنبه ۱3 
شهریورماه قرعه کشی خواهد شد. 

بسکتبال انتخابی جام جهانی

سقوط دوپله ای در 
رنکینگ

تیــم ملــی ایــران در پــاور رنکینــگ 
فدراســیون جهانی بسکتبال برای 
انتخابــی جــام جهانــی 2۰23، دو 
پلــه ســقوط کــرد. در رده بنــدی 
جدیــد کــه بــر اســاس قــدرت و 
شــانس تیم هــا بــرای صعــود بــه 
جام جهانــی 2۰23 اعــام شــده 
اســت، تیــم ملــی ایران نســبت به 
پنجــره ســوم انتخابی ها بــا دو پله 
ســقوط در رتبه ششــم قرار گرفته 
اســت. تیم هــای اســترالیا )بــدون 
باخت در ســه پنجره قبل( در رتبه 
نخســت قــرار دارد، لبنــان در رده 
دوم حضــور دارد و نیوزیلنــد هــم 
جایگاه ســوم را به خود اختصاص 
داده اســت. اردن، ژاپــن و ایــران 
هــم بــه ترتیــب در رتبه های ســوم 

تــا ششــم قــرار گرفته انــد.

مدرس بین المللی 
وزنه برداری میهمان 

ویژه ازبک ها
ایــران ورزشــی- داودعلــی ملکــی 
مــدرس بین المللــی وزنه بــرداری 
ایران به عنوان میهمان ویژه ازبکها 
در مراســم تجلیــل از قهرمانــان 
وزنه بــرداران مــدال آور ایــن کشــور 
حضــور داشــت. داود علــی ملکــی 
مدتی اســت بــه دعوت مســئولین 
فدراســیون وزنه برداری ازبکستان 
عــازم ایــن کشــور مطــرح و مدعــی 
آســیایی در رشــته وزنــه بــرداری 
شــده تا ضمن برگزاری کاس های 
آموزشــی و اصــاح تکنیــک بــرای 
مربیــان، قهرمانــان و وزنــه بــرداران 
ایــن کشــور، آموزش تیم هــای پایه 
و استعدادهای ورزش این کشور را 

نیــز در دســتور کار قــرار دهــد.

 zخبر

 zمصاحبه

یکــی از موفق تریــن تیم هــای محمــد 
وکیلــی در رده نوجوانــان کــه قهرمانی 
ورد، در  جهــان را هــم بدســت آ
رقابت هــای قهرمانی آســیا بــه جایگاه 
چهارمی بســنده کرد و پس از چندین 
دوره روی ســکو نرفــت. بــا ایــن حــال 
همان تیم یک ســال بعد با پیشــرفت 
فوق العاده، با شکســت همه حریفان 
بــا اقتــدار قهرمان جهان شــد و همین 
حــالا هــم چنــد بازیکنــش در تیــم 
ملــی بزرگســالان حضــور دارنــد و قرار 
اســت در قهرمانــی جهان بزرگســالان 

بــازی کننــد.
وکیلی درباره آن ســال و شــباهتش به 
این دوره و از دست دادن قهرمانی در 

زمین خودی گفت: »در آن سال آنقدر 
فشــار بــود که در نهایت مجبور شــدم 
برخــاف رفتــار حرفــه ای، قــول بدهم 
که در جهانی بالاتر از همه آســیایی ها 
باشــیم و روی ســکو برویــم. در نهایت 

هــم که بهترین نتیجــه را گرفتیم.«
او ادامــه داد: »دربــاره ایــن تیــم هــم 
قــول می دهــم که تا ســال آینده، 3۰ – 
۴۰ درصــد از لحــاظ فنــی و حتی بیش 
از ۵۰ درصــد از لحــاظ روحــی روانــی 
بهتر شــویم. اگر به این نســل امیدوار 
نبــودم قطعاً وقــت خودم و آنها را تلف 

نمی کــردم.«
وکیلــی در ادامــه گفت: »مــا در ادامه 
و یــک ســال آینــده بــا تمریــن و کار 

زیــاد می توانیــم در همــه زمینه هــا 
رشــد کــرده و نقــاط ضعف مــان را هم 
بهبــود ببخشــیم امــا تیمی مثــل ژاپن 
می توانــد قامــت بازیکنان خــودش را 

بلنــد کنــد؟«
ســرمربی تیــم والیبــال نوجوانــان کــه 
تقریبــاً تمــام بازیکنــان کنونــی تیــم 
بزرگســالان در دوره هــای مختلــف 
زیــر نظــر او فعالیــت کــرده بودنــد، 
دربــاره نســل جدیــد والیبــال ایــران 
اظهارنظــر جالبی را مطرح کرد: »همه 
نســل های گذشــته خــوب بودنــد و به 
همیــن خاطــر هــم همیــن حــالا چنــد 
نماینــده در تیــم ملــی دارنــد. بــا ایــن 
حــال بهتریــن عبارتــی کــه برای نســل 

جدیــد می توانم با اطمینان اســتفاده 
کنــم، واژه متفــاوت اســت! این نســل 
متفاوت اســت چــون بازیکن ۱۷ – ۱8 
ســاله اش در آخریــن امتیــاز بــازی 
فینــال، بــدون ترس ســرویس پرشــی 
بــا ســرعت بیــش از ۱۰۰ کیلومتــر در 

ســاعت می زنــد.«
او ادامــه داد: »شــمار تماس هــای 
تبریــک و تشــکر از دســتم در رفتــه. 
همــه می گوینــد کــه بــا وجــود باخــت، 
از نمایــش نوجوان هــای ایــران لــذت 
برده انــد و معتقدنــد چنیــن نمایشــی 
در ایــن رده ســنی اتفــاق کــم نظیــری 
در تاریــخ والیبــال ایــران بــه حســاب 

می آیــد.«

ما تکنیک ها را یاد می گیریم اما ژاپنی ها قد می کشند؟ استعدادیابی پاشنه آشیل وزنه برداری

به جز ناراحتی مردم 
و هواداران والیبال 
برای از دست دادن 

قهرمانی، هیچ 
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